
Referat  
Bestyrelsesmøde i SKÅRUPS BÆREDYGTIGE ENERGIFÆLLESSKAB 
Onsdag den 19. marts kl. 14-15.30 hos SKI  
Deltagere: Stine Skøtt Thomsen, Bo Svendsen-Tune, Anne-Sofie Thomsen, Jørgen Schiøttz-
Christensen, Marianne Wedderkopp, Charlotte Vesterlund, Lotte Sandal, Patrick Jørgensen, 
Pia Duus Jensen 
Afbud: Torsten Andersson, Stephan Krabsen 

1 Godkendelse af 
dagsorden 

OK 

2 Godkendelse af 
referat fra 26. 
februar 

Tilføjelse: Anne-Sofie var fraværende med afbud 

3 Opstart af drift 
(Stephan) 
Status 

Bo og Stine fremlagde på vegne af Stephan:  
  

• SBE opstarter drift efter Avedøre. Planen er at de første 
kommer på 1. maj. Det er Jørgen, SKI og Torsten. 

• Man skal tilmelde sig via SBE’s hjemmeside, så det 
samtidig bliver testet, om teknikken i forbindelse med 
tilmelding virker. 

• Stine og Bo har mødtes med og EBO Consults administrator 
(Pia) og controller (Esben), som kommer til at stå for det 
praktiske i forbindelse med administration af SBE. 

  
4 Arbejdsgruppe for 

sol, vind, lagring 
(Bo, Jørgen, 
Torsten, Charlotte) 
Status 

Placering af solceller:  
• Der er lavet en statisk redegørelse vedr. SKI-hallens tag, 

som viser at solcellerne ender under 5%-reglen. Tidligere 
vurdering viste det modsatte. Bo tager fat i en tilbudsgiver 
for at få et tredje bud. Statikvurdering bør ligge som en del 
af tilbuddet. 

• Der undersøges andre muligheder for placeringer I 
lokalområdet.  
  

Størrelse af solceller:  
Hvis der sættes mere end 50 kWp solceller op, skal man have en 
produktionsmåler, som er dyr. Kan evt. løses hvis man maks. 
Leverer 50 kW til nettet. Bo undersøger. 
  
Næst skridt ift. opsætning af solceller: 

• Afklaring af placering, herunder statik ift. SKI  
• Forretningsgang ift. inddragelse af haludvalget (hvis det 

bliver SKI) 
• Der skal laves en råderetsaftale mellem SBE og det sted, 

hvor solcellerne placeres. Lotte har materiale der kan 
bruges til inspiration. 

• Husk forsikring af solcellerne. 



  
Vindmølle:  
Arbejdsgruppen har bedt EBO Consult analysere hvordan 
forbruget vil ændre sig over tid og ved flere husstande. Analysen af 
vindmøller er sat på pause til der er mere viden om dette. 

5 Forslag om 
vedtægtsændring 
(FU) Drøftelse og 
beslutning 

Forslag til ændringer sendt ud sammen med dagsorden.  
Bestyrelsen godkender ændringsforslag.  
  

6 Forberedelse af 
generalforsamling 
10. april 2025 
(FU)  
Status og drøftelser 
  

Invitation er sendt ud via nyhedsbrev. Senest 3. april skal vi 
udsende følgende materiale: 
  

• Budget og regnskab. EBO udarbejder. Skal godkendes af 
bestyrelsen inden generalforsamling. Det vil ske via mail.  

• Prisprincipperne til godkendelse. Bo præsenterer dem på 
generalforsamlingen.  

• Forslag til vedtægtsændringer.  
• Ønske om at skifte bank til Merkur   

  
Praktik og logistik ifm afholdelse  
Charlotte foreslås som dirigent.  
Vi skal være hos SKI. Øl og vand købes af SKI. 
Vi kobler ikke med et infomøde, men afventer at vi er mere klar til 
drift. Infomøde holdes senere, evt. sammen med lokalrådet. 
Vi mødes 18.30.  
  

7 Kassekredit (FU) 
Beslutning 

Bo har indhentet to tilbud på kassekredit i forbindelse med 
projekter.  
   
Beslutning: SBE ønsker at skifte bank til Merkur. Dette skal sættes 
på som punkt på generalforsamlingen. 
  

8 Arbejdsgruppe for 
formidling, 
rekruttering og 
projektledelse (Bo 
og Stine) 
 
  

Geoparkdage 29.-31. maj – vil Energifællesskabet deltage med et 
arrangement, evt. i samarbejde med lokalrådet. -> udskydes 
  
Hjemmesiden er online:  Forside - Skårup Bæredygtige 
Energifællesskab. Journalist i gang med at lave små interviews 
med andelshavere, som skal på hjemmesiden. 
  
Klistermærke på ladestander i næste uge.  
  
Stine holder kursus om energifællesskaber gennem Komponent 
19. maj.  
  
Arbejder på en studietur til fx Risø og / eller Ærø 

https://skaarup-energi.dk/
https://skaarup-energi.dk/


 
Dette referat er redigeret til publicering på hjemmesiden, så personfølsomme eller fortrolige 
oplysninger ikke fremgår.  

9 Dialog med 
interessenter (Bo, 
Torsten, Jørgen) 
Status 

Dialogen med interessenter fortsætter.  

10 Status vedr. 
projektledelse for 
LDP og ENS-
projekter (Stine) 

NB at begge projekter kun løber i 2025.  

11 Kommende møder Generalforsamling 10. april kl. 19 
  
Bestyrelsesmøder:  
Tirsdag den 22. april kl. 14.30-16. 
Tirsdag den 13. maj kl. 14-15.30 

12 Eventuelt FU er i gang med at indhente tilbud på bestyrelsesforsikring fra 
Tryg forsikring  
  
Stine og Pia tager ansvar for at referater kommer på hjemmesiden 
fremover. 
  
Patrick vil gerne præsentere sine fund fra Ph.d.-projektet for 
bestyrelsen – måske i forbindelse med junimøde. 
 
Desuden er Patrick i gang med en artikel, hvor han bruger 
erfaringer fra SBE – han rundsender den til bestyrelsen. 


